

involved risk of injustice to the Provinces against which there might be protests, and he thought therefore the Minister of Justice had acted wisely.

SUPPLEMENTARY ESTIMATES

A message was received from the Governor General, submitting the Supplementary Estimates, which was referred to the Committee of Supply.

PROVINCE OF MANITOBA

A message was also read from the Governor General submitting resolutions for the Government of the Province of Manitoba.

It being now 6 o'clock, the House rose for recess.

After recess,

CURRENCY RESOLUTIONS

Hon. Sir Francis Hincks moved the discharge of the Currency Resolutions. He said that there was no doubt that there was no difference of opinion among hon. members as to the desirability and absolute necessity of the assimilation of the currency of the Dominion at an early day, (hear, hear). There was, however, a certain difference of opinion as to the mode by which that object could be effected, namely, whether the currency of the other Provinces should be assimilated to that of Nova Scotia, or the opposite course. On that subject it was well known that there had been propositions considered by the whole of Europe as well as America, and that there was a desire to have an assimilated international Currency. Unfortunately they were not yet arrived at the solution of the question, and he did not look for a very early settlement of it. The members from Nova Scotia were very anxious that the matter should be postponed for some time; but, on the other hand, very great complaint had existed in the Province of New Brunswick as to the state of the Currency. Since those discussions had arisen, the Government had under consideration the possibility of meeting the difficulties which existed in New Brunswick without disturbing for the present the existing state of Currency in Nova Scotia. He was happy to say that in consequence of negotiations which had been going on, one proposition had been resolved on, namely, that on a certain day the Nova Scotia notes circulating in New Brunswick would be received at the public offices at St. John on the same terms as at Halifax, (cheers). The postponement of the question was merely temporary, however.

[Hon. Sir A. T. Galt—L'hon. sir A. T. Galt.]

obligatoirement par le Gouvernement, mais cela comporte un risque d'injustice à l'égard des provinces et pourrait soulever des protestations; c'est pourquoi, à son avis, le ministre de la Justice a agi avec sagesse.

BUDGET SUPPLÉMENTAIRE

Le Gouvernement a adressé un Message par lequel il soumet le budget supplémentaire qui a été renvoyé au Comité des Subsidés.

PROVINCE DU MANITOBA

Est également lu un Message du Gouverneur général présentant les résolutions du Gouvernement de la province du Manitoba.

Comme il est 6 heures du soir, la séance est levée.

A la reprise de la séance,

RÉSOLUTIONS CONCERNANT LA MONNAIE

L'honorable sir Francis Hincks propose le renvoi des résolutions concernant la monnaie. Il fait remarquer que les députés ne diffèrent sans doute pas d'opinion sur l'absolue nécessité d'uniformiser la monnaie de la Puissance dans un proche avenir et l'avantage que cela présente. (Bravo!) Les opinions diffèrent toutefois sur la manière d'effectuer cette opération, à savoir si c'est la monnaie des autres provinces qui doit être assimilée à celle de la Nouvelle-Écosse ou le contraire. A ce propos, il est bien connu que l'Europe tout entière de même que l'Amérique ont étudié certaines propositions, et que s'est manifesté le désir d'avoir une monnaie uniforme à l'échelle internationale. Malheureusement, cette question n'a pas encore été résolue, et il ne prévoit pas qu'elle le sera prochainement. Les députés de la Nouvelle-Écosse souhaitent vivement que cette question soit remise à plus tard; d'autre part, on se plaint beaucoup dans la province du Nouveau-Brunswick de la situation de la monnaie. Étant donné ces discussions, le Gouvernement envisage la possibilité de régler les problèmes auxquels doit faire face le Nouveau-Brunswick, sans perturber pour l'instant la situation existant en Nouvelle-Écosse en ce domaine. Il a le plaisir d'annoncer que, par suite de négociations, une proposition a été résolue, c'est-à-dire, qu'un jour donné, la monnaie de la Nouvelle-Écosse en circulation au Nouveau-Brunswick serait acceptée dans les bureaux du Gouvernement, à Saint-Jean, aux mêmes conditions qu'à Halifax. (Applaudissements.) Le renvoi de cette question, cependant, n'est que momentané.